
GYŐZÖTT AZ ÖSSZEFOGÁS, 
MEGVÉDTÜK VÁCOT

vÁCi hírnök
VÁC VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK HAVONTA MEGJELENŐ INGYENES LAPJA  VÁC VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK HAVONTA MEGJELENŐ INGYENES LAPJA  ||  XXV. ÉVFOLYAM - 10. SZÁM - 2024. OKTÓBER  XXV. ÉVFOLYAM - 10. SZÁM - 2024. OKTÓBER



2                 Váci Hírnök

IMPRESSZUM - KIADÓ: Váci Városimázs Nonprofit Kft. l FŐSZERKESZTŐ: Besenyei Zsolt l MUNKATÁRSAK: Eszes Ádám,
Kegyes Zoltán, Kovács Luca, Dobóczki Judit, Fekő Ádám l FOTÓK: Kis Dávid, Liptai Adrienn l SZERKESZTŐSÉG: Váci Városimázs Kft.

2600 Vác, Kossuth u. 21. Tel.: +36-30/583-6767, E-mail: vacihirnok@estv.hu l NYOMDAI MUNKÁK: Mediaworks Hungary Zrt. l 
TERJESZTÉS: Váci Városimázs Kft. l MEGJELENIK: Vácon 14 500 példányban, ISSN: 1586-4014 l HIRDETÉSFELVÉTEL: Váci Városimázs Kft. 

2600 Vác, Kossuth u. 21. l Tel.: +36-30/583-6767 E-mail: vacihirnok@estv.hu
A szerkesztőség fenntartja magának a jogot, hogy a beérkezett cikkeket és leveleket rövidített és szerkesztett 

formában közölje. A hirdetmények tartalmáért a szerkesztőség semmilyen felelősséget nem vállal.

2. oldal: Árvíz
„Szeretném megköszönni mindenkinek”

3-4. oldal: Árvíz
„Ez így volt komplex”

5. oldal: Árvíz
„Közösen megvédtük a várost”

6-10. oldal: Önkormányzati hírek
Kik képviselik a váciakat? Bemutatkozik 
az új képviselő-testület

11. oldal: Közéleti hírek
Az önkormányzat megkönnyíti
az orvosok dolgát

Szemét elszállítás új utca lista

12. oldal: Közéleti hírek
100 millióba került, de 30 évig bírja: 
Deákváron kicseréltek egy teljes utat

13. oldal: Közéleti hírek
Az önkormányzatnak nincs hatásköre,
a rendőrség is tehetetlen

14. oldal: Közéleti hírek
400 millióval egészíti ki a közétkeztetés 
állami normatíváját az önkormányzat

15. oldal: Életmód
Idén is főztek lecsót a váciak a főtéren

16. oldal: Sport
Vácról a legjobb felfedezni
a Dunakanyart

17-18. oldal: Portré
Orvos András interjú: Ne múljék el nap 
vonal nélkül

19. oldal: Kultúra
A hónap fotója

Könyvajánló

20-24. oldal:
Információ, Keresztrejtvény, Szórakozás, 
Hirdetés

Matkovich Ilona, Vác polgármestere 
a Váci Hírnöknek idézte fel az operatív 
törzs vezetőjeként általa irányított vé-
dekezés folyamatát.

Az első szakaszban a vízügy szakembe-
reivel - akik végig Vácon voltak, és a munka 
szakmai irányítását végezték - végiggondol-
tuk, hogyan fogjuk megszervezni a védeke-
zést.

A második szakasz, a védekezés, a munka 
vasárnap éjszaka, hétfőn hajnalban kezdő-
dött, és három napon át tartott, hétfőn, ked-
den és szerdán, 16-ától 18-áig.

Ez volt a védekezés leglátványosabb és 
legnehezebb szakasza. Rengeteg embert 
kellett beszervezni, aminek nagyon komoly 
logisztikája volt. Százhatvan tűzoltó és húsz 
vízügyi szakember dolgozott Vácon folyama-
tosan, akiknek az elszállásolását, a szállítását 
és az ellátását az önkormányzatnak és az itte-
ni katasztrófavédelemnek kellett intézni.

Ezenkívül váltásban száz katona is volt 
Vácon, akik elsősorban a város déli részén, a 
Gombás-pataknál dolgoztak, de természete-
sen amikor építeni kellett a gátat, oda jöttek, 
ahol szükség volt rájuk.

A megjelent szakemberek egybehangzó-
an azt mondták, hogy nagyon szakszerűen 
épült meg a gát. Sikerként könyvelem el, 
hogy mindenki, aki a védekezésben részt 
vett, elégedett volt azzal az infrastruktúrával, 
amit az önkormányzat biztosított számukra.

A Városházát például azonnal kinyitottuk, 
bárki, bármilyen problémájával hozzánk for-
dulhatott, szólhatott, és igyekeztünk segíte-
ni. Ide érkeztek az önkéntes felajánlások is. 
Rengetegen hoztak, ételt, italt a védekezés-
ben résztvevőknek.

Végig szorosan együttműködtünk a ka-
tasztrófavédelemmel, a rendőrséggel, a 
közútkezelővel, az egyházmegyével, vala-
mint az iskolaigazgatókkal. A Szérűskertben 
a diákok folyamatosan jöttek zsákot tölteni, 
több százan segítették minden nap az árvízi 
védekezést.

Továbbá helyi és nemcsak helyi vállalko-
zók is sokat segítettek. Megkerestem a kör-
nyékbeli polgármestereket, hogy homok- 
zsákok szállítására alkalmas járművekre van 
szükségünk. Akadtak ugyanis olyan idősza-
kok, amikor az önkéntesek munkájának kö-
szönhetően annyi homokzsák halmozódott 

„Szeretném megköszönni 
mindenkinek”

ÁRVÍZ



Kincses Dániel, az árvízvédelmi véde-
kezés szakmai vezetője így emlékezett 
az árvízi védekezésre.

A vízügyi igazgatóságok külön védekeztek 
az állami védműveken; az önkormányzatoknál 
pedig az önkormányzat irányította a munkát. A 
polgármester volt a védelemvezető, a vízügyi 
igazgatóság pedig szakmai segítséget nyújtott 
a védekezéshez.

Korábban nagyon ritka volt, hogy szeptem-
berben 6000 köbméter másodpercenkénti víz-
hozammal dolgozzon a Duna. Az utóbbi évek-
ben azonban a szokványos tavaszi áradások 
egyre kevésbé jellemzőek. Ellenben nyáron jön 
egy száraz időszak, tavasztól egészen augusz-
tusig, ami után szeptembertől próbálja meg 
a természet visszapótolni a csapadékhiányt. 
Szerencsétlenségünkre a Boris ciklon hatalmas 
károkat okozott egész Közép-Európában.

Debreceni vagyok, a Tiszántúli Vízügyi Igaz-
gatóságon műszaki igazgatóhelyettesként 
dolgozom. A központi védelemvezetéstől azt 
a feladatot kaptam, hogy Szobtól Dunakesziig 
lássam el a települések műszaki koordináció-
ját.

Vasárnap, a tetőzés előtt hat nappal jöttem 
Vácra Kótai Lászlóval, a felettesemmel, aki a 
Duna a jobb partján összefogta a védekezési 
munkákat, és azonnal találkoztunk is polgár-
mester asszonnyal. A szálak az ő mint véde-
lemvezető kezében futottak össze. Kiss Zsolt 
alpolgármester, illetve Szucsik Norbert volt 
a másik két kulcsember, akikkel elkezdtük a 
szervezési feladatot. 

Miután megérkeztünk, a tájékoztatás után 
az első dolgunk volt, hogy megnézzük a tele-
pülések, így Vác vízkárelhárítási tervét, amiben 
benne van, hogy milyen védekezési feladatai 
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fel, hogy a töltők egyszerűen nem tudtak 
tőlük tovább dolgozni, Vácnak viszont nem 
volt elég teherautója, hogy elszállítsa a zsá-
kokat. Az önkormányzatok örömmel segítet-
tek, és megjelentek a vállalkozók is közelről 
és távolról gépjármű felajánlásokkal.

Lent a tanpályán, az első depópontnál, 
ahol elkezdtük a zsákok töltését, nagyon 
kellett igyekezni, hiszen ott már kedd estére 
feljött a víz. Tudtuk, hogy akkorra teljesen ki 
kell takarítani a területet, arra összpontosí-
tottunk először.

Ezzel párhuzamosan a Szérűskertben is 
dolgoztunk folyamatosan és nagyon nagy 
erőkkel, több ezer ember segített. Egyéni 
önkéntesek mellett rengeteg egyesület is 
segítette a munkát.

Végül az utolsó deponációs helyet a Vá-
sártéren alakítottuk ki. Igyekeztünk olyan 
helyeket találni, amelyek az utolsó pillanat-
ban is megközelíthetők maradnak. A tanpá-
lyán már keddre, a Szérűskertben és a Vásár-
téren, a Vám utcánál szerda estére fejeződött 
be a munka. Szerdára mindenhová odake-
rültek a zsákok, ahol szükség volt rájuk.

350 ezer homokzsákot töltöttünk meg, 
illetve töltött meg az a rengeteg ember, aki 
idejött segíteni.

A vízügyesek szakmai vezetésével na-
gyon komoly gátrendszer épült. Összesen öt 
kilométeres szakaszon védekeztünk. 

A védekezés utolsó, harmadik szakaszá-
ban már a kiépült gátrendszert kellett őriz-
ni. Elindultak a szivattyúk, hogy elhárítsák 
a szivárgásokat, a kisebb vízbetöréseket és 
buzgárokat. Ekkor százan őrizték a gátat, és 
értesítették egymást, valamint a tűzoltókat, 
ha jött föl a víz, és közösen megelőzték a na-
gyobb bajt, elhárították a veszélyt, és megol-
dották a helyzetet.

Nagyon fontosak voltak a kútgyűrűk is, 
melyek egyszerre védték a csapadékvíz- és 
szennyvízcsatorna-szemeket az áradástól, 
valamint a várost a feltörő szennyvíztől. A 
DMRV helyezte ki őket a szennyvíz-, az ön-
kormányzat pedig a csapadékvíz-szemek-
hez.

Az időjárás szerencsére kegyes volt, ezért 
több, mint fél méterrel alacsonyabban volt a 
tetőzés az eredetileg vártnál.

Összességében nagyon összehangolt 
munka zajlott, rengetegen segítettek. Sze-
retném megköszönni az önkénteseknek, a 
hivatásosoknak, mindenkinek, aki bármi-
lyen módon részt vett a munkában. Össze-
fogással, közösen sikerült megvédeni Vácot 
az áradástól.

„Ez így volt komplex”



lehetnek a városnak. Ebből már láttuk, hogy 
milyen további védelmi anyagok szükségesek 
még Vác megvédéséhez.

A 2013-as árvízből indultunk ki, akkor volt a 
legnagyobb a víz, és akkor több mint 500 ezer 
homokzsákot építettek be Vácon. A helyi „idős” 
tanácsadók nagyon-nagyon sokat segítettek 
abban, hogy mikor, mire kell odafigyelni.

A műszaki előírások alapján tudtuk, hogy 
milyen hosszan, milyen biztonsági magasság-
ra kell kiépíteni a védművet, hány darab zsák, 
hány köbméter homok szükséges a védeke-
zéshez. Ehhez kellett kialakítani a deponáló 
helyeket, valamint a szállítási útvonalakat. 
Nagyon komplex munka volt. 

Egy mobilgáttal nyilvánvalóan sokkal gyor-
sabban is lehetett volna védekezni. Azonban 
ez költségesebb megoldás, a magassága sem 
emelhető, ha szükséges.

A városnak két fontos beavatkozási pontja 
volt. A váci komplejárótól a börtönig kellett 
kialakítani egy masszív nyúlgátrendszert. Ide 
körülbelül 150 ezer zsákot építettünk be. A vá-
ros déli részén, a Burgundia városrész, illetve 
a Diadal tér környékén, a Gombás-pataknál 
pedig még körülbelül további 250 ezret.

Amikor a védekezés a csúcspontjához érke-
zett, amikor a védvonalakat elkezdtük kiépíte-
ni, 250 katona volt Vácon, akik nagyon nagy 
segítséget jelentettek. Körülbelül 150 hivatá-
sos tűzoltó vett részt a munkánkban, szintén 
nagyon hatékonyan dolgoztunk együtt. Há-
rom vízügyi igazgatóságról érkeztek Vácra a 
szakemberek: Nyíregyházáról, Debrecenből 
és Szolnokról; összesen huszonöten. 

Ekkora vízszintnél elengedhetetlen, hogy 
a lakosság is részt vegyen a védekezésben. 
Öröm volt látni a diákok és az önkéntesek 
munkáját, akik sok más településről jöttek 

segíteni, homokzsákokat tölteni és felrakni 
az autókra. Hihetetlen összefogás volt a vé-
dekezés során, ezt láttuk a többi Duna menti 
településen is.

Nagyon hatékonyan tudtunk együttműköd-
ni a város vezetőjével. A védekezés sikerének 
egyik kulcsa volt, hogy mi négyen, a polgár-
mester asszony, alpolgármester úr, illetve a vá-
rosfejlesztési vezető összezárt, mi irányítottuk 
közvetlenül a védekezést. A lakosság nagyon 
fegyelmezett volt, és nagyon sok szeretetet 
kaptunk tőlük. Ez így volt komplex.

Soha nem jártam még Vácon, de annyira 
gyönyörű ez a város, hogy biztosan vissza 
fogok térni a családommal. Összességében 
nagyon jól éreztem magam itt, és csak hang-
súlyozni szeretném a példátlan összefogást, 
az emberek szeretetét. Süteményt, pogácsát, 
egy mosolyt, biztatást – mindent megkaptak 
a kollégáim, akik szintén nagyon jól érezték 
magukat itt Vácon, még az árvíz ellenére is.
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A Váci Hírnöknek Kiss Zsolt alpolgár-
mester beszélt az árvíz elleni védeke-
zés részleteiről.

Ennél jobban, ilyen rövid idő alatt, ilyen 
anyagmennyiséget és ennyi embert meg-
mozgatva, a munkájukat összehangolni és 
a logisztikát biztosítani, nem lehetett volna 
megcsinálni. 

Pénteken, 13-án jött a jelzés a katasztrófa-
védelemtől, hogy az évszázad árvize közeleg. 
Akkor már nekiálltunk a védekezés megszer-
vezésének. 15-én, vasárnap érkeztek Vácrak a 
vízügyesek. Másnap ült össze először hivata-
losan az operatív törzs, de a munka valójában 
már hétfő hajnalban megkezdődött.

Vácon a 6 méter fölötti víz problémát je-
lent, ami kiönt a sétányra, de az útra még 
nem. Az első figyelmeztetés még 7 méter 
alatti vízállást jelzett előre. Vasárnap azonban 
már 7 méter fölé emelkedett a vízszint, és 
voltak olyan információk is, amelyek 8 méter 
közeli dunai vízállásról szóltak.

Biztosra kellett mennünk. Kedden már 
775 centiméteres árvízre készültünk, arra a 
magasságra építettük a gátat. Végül szeren-
csére ettől 40 centivel kisebb lett a víz, de erre 
számítani nem lehetett. 

Körülbelül 150 ezer műanyag zsákunk ma-
radt a 2013-as árvíz idejéből, megnéztük, hogy 
ezek jók-e még, és rendelni kellett újakat is. 

Homokot a váci sóderbányából kaptunk. 
Olyan depóhelyeket kellett kialakítani, ami-
ket a nyerges járművek is meg tudnak kö-
zelíteni. Három feladat volt: a homokot oda 
kellett vinni, a zsákokat meg kellett tölteni, 
majd el is kellett szállítani.

A tanpályánál kezdtük a munkát, mert tud-
tuk, hogy először azt fogja elönteni a Duna. 
A második depó azért került a Szérűskertbe, 
hogy közel legyen az Iskolavároshoz, mert 
számítottunk a diákok segítségére, valamint 
jó a helyszín közlekedése is.

A Vásártér azért volt fontos, mert végig 
megközelíthető maradt, és a vízügy Vácot je-

lölte ki a körzet ellátási központjának. Tőlünk 
vitték volna a zsákokat, ha valahol átszakad a 
gát, és nagy mennyiségre van szükség.

Voltaképpen négy depóniánk volt, mert a 
börtönben is napi 24 órán át töltötték a zsá-
kokat, napi négyezret, köszönjük nekik.

A 2013-as árvíz után megmaradt homokz-
sákokból a Burgundia városrésznél építettek 
gátat. Nem mertük megkockáztatni, hogy a 
gát átszakad, ezért építettünk mögé egy tám-
rendszert homokzsákokból.

A katonák, akik naponta százan voltak Vá-
con 12 órás váltásokban, nagyon nagy segít-
séget jelentettek. Ugyanígy a tűzoltók is, akik 
Dabasról, Monorról, Gödöllőről és Veszprém-
ből érkeztek. 

Problémát először a lapátok hiánya je-
lentett, végül több mint négyszázat tudtunk 
biztosítani, és az önkéntesek is sokat hoztak 
magukkal. Ennél nagyobb gond volt, hogy 
nem volt elegendő kisteherautó, ami el tudta 
volna szállítani a beépítés helyére a megtöl-
tött zsákokat. Végül ezt is sikerült megoldani.

A vízügyesek mondták meg, hogy merre 
haladjon a védmű, milyen magas legyen, 
hány sorból álljon, a gátakat a katonák és a 
tűzoltók rakták. 

Vácon minden nap körülbelül ezerötszá-
zan homokzsákoltak és rakták a gátakat négy 
napon át. Hétfőtől csütörtökig, 16-a és 19-e 
között, napi 24 órán át. Nem sokat aludtunk, 
én magam összesen 10 órát négy nap alatt. 
Szerda estére elkészültünk, két nappal a várt 
tetőzés előtt, de a Duna már akkor is 6 méter 
fölött állt. 

A gát elkészült, és megvédte Vácot. Az 
árvízi védekezés költségei többszáz millió fo-
rintot tettek ki. Bízunk abban, hogy az állami 
vis major alap minél hamarabb megtéríti ezt 
a városnak.

Szeretném megköszönni mindenkinek, 
aki egy percet is dolgozott az árvízi védeke-
zésben. Közösen megvédtük a várost.
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Októberben hivatalba lép a június 9-én 
megválasztott képviselő-testület. A grémi-
um felállása jelentősen változik a helyben 
ellenzékinek számító Fidesz soraiban. Az 
Összefogás Vácért egy képviselővel keveseb-
bet ad a város irányításába, náluk csak egy 
körzetben van változás.

Olvasson tovább, ha érdekli, hogy kik ve-
zetik 5 éven keresztül az Ön városát; ebben 
a cikkben mutatkozik be az újraválasztott 
polgármester és a testület 14 önkormányza-
ti képviselője, akiket a ciklus főbb céljairól is 
kérdeztünk.

Polgármester: Matkovich Ilona
Az eddig elvégzett munkánkra méltán 

lehetünk büszkék. A válságok ellenére kö-
zös erővel sikerült megerősítenünk és fej-
lődési pályára állítanunk városunkat. Bátran 
mondhatjuk, hogy Vác újra él! A választáson 
bebizonyosodott, hogy a váciak többsége 
támogatja a terveinket, programunkat, vízi-
ónkat.

Folytatjuk a Városi Útfelújítási Progra-
mot, amely az egész város úthálózatát érinti, 
kiemelt figyelemmel a váci fő- és melléku-
takra. A kőszórásos utakat is korszerűsítjük, 
ezek közül a legnagyobb forgalmúak szilárd 
burkolatot kapnak. Új kerékpáros utakat ala-
kítunk ki a városközpontban és a külterüle-
teken is, amelyek az itt élők és az idelátogató 
turisták közlekedését is megkönnyítik.

A rendőrség, a polgárőrség és a közte-
rületfelügyelet között tovább erősítjük az 
együttműködést. Új térfigyelő kamerákat 
helyezünk ki, új műveleti központot hozunk 
létre. Új gyalogos átkelőket alakítunk ki, 
hogy biztonságosabbá tegyük a váciak köz-
lekedését. 

A zöldfelületeink fejlesztése és bővíté-
se kiemelten fontos célunk. Folytatjuk a 
Városi Faültetési Programunkat. A Virágos 
Vác Programot is kibővítjük, minden évben 
ingyenes virágosztást tartunk a városban. A 
környezetvédelem az eddiginél is nagyobb 
figyelmet kap, saját vizsgálattal mérjük a 
környezetkárosító anyagok mértékét a leve-
gőben, a vízben és a talajban is.

Ehhez kapcsolódik egy kevésbé pozitív 
téma, az akkumulátoripar országszerte való 
megjelenése. Továbbra is tartom azt az állás-
pontomat, hogy ennek az iparágnak semmi 
keresnivalója Vácon, és ezentúl is azon le-
szek, hogy ilyen beruházások ne valósulhas-
sanak meg városunkban. 

Szintén kiemelt és nagy port kavart téma 
volt az elmúlt időszakban a munkásszállók 
kérdése. Ebben az ügyben sem engedünk, 
építési tilalmat rendeltünk el az érintett 
területeken, hogy senki se telepíthessen 
tömegesen külföldi munkavállalókat a vá-
rosunkba.

Bár az egészségügyi intézmények nem 
tartoznak önkormányzati hatáskör alá, az új 
ciklus egyik nagy feladata, hogy elérjük az 
új kórházi szakrendelő megépítését. Ebben 
az ügyben minden törvényes lehetőséget 
megragadok, hogy előrébb léphessünk. 

Szeretném, ha a váci közéletben karak-
teresebben lennének jelen a női hangok. 
Személy szerint nagyon örülnék, ha több 
női delegált jelenne meg a bizottságokban.

Megtisztelő, hogy a váci polgárok újra 
bizalmat szavaztak nekem és az Összefogás 
Vácért jelöltjeinek. A váciakkal közösen foly-
tatjuk a megkezdett munkát.

1. körzet: Szádoczki Imre –
Fidesz-KDNP
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59 éves vagyok, nős, két felnőtt gyer-
mek édesapja. Tanulmányaimat a mostani 
Boronkay György Technikumban végeztem, 
jelenleg az Opus Tigáz gázelosztó cégnél 
dolgozom. A Fidesznek 2014 óta vagyok 
tagja, és 2021 szeptemberétől a váci szerve-
zet elnöke.

Van elképzelésem arról, hogyan kellene 
működni egy majd’ ezer éves városnak, mi-
lyen fejlesztésekre van szükség, és hogyan 
lehet ezek feltételeit előteremteni. Hogyan 
kell a város polgárait szolgálni, nem ma-
gas lóról beszélve, hanem közöttük élve és 
meghallgatva őket. A kormányzattal és az 
országgyűlési képviselővel olyan kapcsola-
tot ápolva, hogy mellénk álljanak terveink 
megvalósításában, mert jelenleg ez nem 
működik. A kormány és a képviselő támo-
gatása nélkül csak egy helyben topogás van.

Szükséges az idegenforgalom, a kultúra 
fejlesztése, vissza kell helyezni a Dunaka-
nyar Színházat arra a rangra, ahol 2019-ben 
volt. Támogatni kell a sportot is, hiszen vá-
rosunk valaha a nemzet sportvárosa volt! 
Rengeteg tennivaló van, de tudom a dol-
gom, és hiszek abban, hogy tudok tenni Vác 
fejlődése érdekében! Be kell fejezni egymás 
besározását, hiszen ez nem vezet eredmény-
re! A váci emberek sem ezt várják tőlünk, 
hanem az együttgondolkodást és főleg az 
együttműködést! Rajtam ez nem fog múl-
ni, minden egészséges kompromisszumra 
hajlandó vagyok a város, Kisvác fejlődése 
érdekében! Nekem nem csak szlogen a „Ne-
künk Vác az első”! Hajrá Vác! Legyen gazdája 
Kisvácnak!

2. körzet: Jess Kinga -
Összefogás Vácért

Vácott születtem, azóta is itt élek. 23 éves 
koromtól vállalkozó vagyok, a Lyra Köny-
vesház tulajdonosa. Társaságunk jelentős 
elismeréseket kapott működése során. 
Több civil szervezetnek is aktív tagja vagyok: 
1992 óta a Zöld Menedék Állatvédő Alapít-
vány titkára, a váci Rotary Club alapító tagja 
és a SZAVAD Egyesület tagja, amellyel évek 
óta igyekszünk a váci közéletet alakítani. A 
történelmi belvárosban lakom, ami Vác kö-
zéppontja, kirakata. Nagy odafigyeléssel si-
került az elmúlt 5 évben minőségi változást 
elérni itt is.

Megújult a Szent István tér és több főtéri 
épület, megtörtént egy óvoda vizesblokk-
jának felújítása, a körzetben további ered-

Kik képviselik a váciakat?
Bemutatkozik az új képviselő-testület
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mények: Kolodko-szobrok megjelenése, 
ivókutak helyreállítása, újabb köztéri sze-
metesedények kihelyezése. Sikeres nagy 
rendezvények zajlottak le körzetemben: 
reneszánsz napok, Váci Világi Vigalom, Spar-
tan-sportnap, Zöld fesztivál. Rendszeres a 
takarítás, seprés a sétálóutcában. Szépen 
gondozott zöldek és virágágyások ékesítik a 
belvárost. A parkolási szabályok módosultak 
a lakók és vállalkozók igénye alapján, el-
kezdtük megvalósítani a csikkmentes belvá-
ros elképzelésünket... és még sok-sok ered-
ményt tapasztalhatnak a választópolgárok. 
Egyszerű így leírni, de sok ember munkája 
van minden tevékenység mögött.

A fentiek mentén szeretnék a következő 
években is dolgozni. A 2. választókörzetben 
lakók megkereséseit, véleményét és prob-
lémáit képviselem. Az emberi kapcsolatok 
értékét fontosnak tartom. Szeretett városunk 
fejlődését szeretném továbbra is elősegíteni 
munkámmal.

3. körzet: Inotay Gergely -
Összefogás Vácért

Vác Város alpolgármestere, a belváros 
3-as számú választókörzetének újraválasz-
tott képviselője, kétgyermekes családapa, 
hamarosan ezüstlakodalmas férj vagyok. 
Korábban 21 évet a pedagóguspályán töl-

töttem, a 2019-2024-es ciklusban főállású 
alpolgármesterként felügyeltem a város 
kulturális, nevelési-oktatási, szociális, egész-
ségügyi tevékenységét, a lakásügyeket és az 
egyházi kapcsolatokat.

Mindenekelőtt szeretném megköszönni 
azt a választói aktivitást és bizalmat, amely 
ismét biztosította, hogy a körzet lakóinak 
érdekeit én képviselhetem a Polgármesteri 
Hivatalban és a képviselő-testület előtt. En-
nek a kölcsönös bizalomnak köszönhetőek 
az elmúlt évek eredményei, amelyeket a 
kampány során bemutattam, így most csak 
a jövőről szeretnék szólni. 

Vác sokat fejlődött az elmúlt 5 évben, de 
nem eleget. Mindez igaz a belvárosra is. A 
jövőben a zöldterületek még hatékonyabb 
karbantartására, az egyre erősödő illegális 
hulladékelhelyezés felszámolására, a haj-
léktalanok kérdésének békés, mindenki 
számára elfogadható rendezésére, az utak 
és járdák állapotának folyamatos javítására 
– összességében a belváros élhetőségére – 
kell még nagyobb hangsúlyt fektetnünk. De 
meg kell említenem a városrész két jelentős 
közparkját, rekreációs-pihenő területét, a Ró-
zsakertet és a Duna-partot, amelyek további 
csinosítása, fejlesztése a következő ciklus 
feladata. Előbbiben a közvilágítás, utóbbin 
az attrakciók, a szabadidő hasznos eltöltése 
lehetőségeinek bővítését értem. Továbbra 
is várom a városrész lakóinak megkeresését 
ötleteikkel, javaslataikkal, esetleges problé-
májukkal kapcsolatban.

4. körzet: Ferjancsics László -
Összefogás Vácért

Életem erősen kötődik Alsóvároshoz. 
Anyai dédszüleimnek a Földváry téren is volt 
népszerű kisvendéglője.

Vácon születtem, a Rádi úti lakótelepen 
nőttem fel, később a Damjanich téren lak-
tam. A Kertész utcai oviba, majd a Gábor Jó-
zsef Általános Iskolába (ma Földváry) jártam, 
a Lőwyben (ma Boronkay) érettségiztem és 

szereztem technikusi végzettséget. Később 
a Pécsi Tudományegyetem Bölcsészettu-
dományi Karán főiskolai, majd egyetemi 
diplomát kaptam. Feleségemmel és immár 
egyetemista lányommal jelenleg is Vácon 
lakunk.

Megválasztott képviselőként Alsóváro-
sért dolgoztam 1990-1994 és 1998-2010 
között, az előző ciklusban, illetve 2019-től 
alpolgármesterként is. A Vácért Lokálpatrióta 
Egyesületnek vagyok egyik vezetője.

 Az elkövetkező öt év megvalósítandó 
feladatai közül kiemelem, hogy a fűtőműi 
lámpákkal részben megoldottuk ugyan a 
Jegenye utcai közvilágítást, de új oszlopok 
telepítésével folytatjuk a fejlesztést. További 
parkolókat építünk, valamint vállalkozási 
alapon őrzött parkolót alakíttatunk ki. Újabb 
térfigyelő kamerák kihelyezésével növeljük 
a közbiztonságot. A patakparti új kutyafut-
tatót bővítjük (külön a kis és nagyobb ku-
tyáknak), ügyességi elemekkel egészítjük 
ki. Folytatjuk a faültetést, a fasorok fiatalító 
visszavágását. Célom továbbá, hogy az el-
múlt 5 évben megvalósult közintézményi 
felújítások (művelődési központ, óvodák, 
fogorvosi rendelő stb.) folytatódhassanak.

5. körzet: Makrai Zsolt -
Összefogás Vácért

A főiskolai éveim kivételével mindig Al-
sóvárosban laktam. A Gábor József Általános 
Iskolába jártam (amely a mai Földváry), a 
váci gimnáziumban érettségiztem, később 
közlekedésmérnökként, majd logisztikai 
szakmérnökként végeztem Győrben. Három 
fiúgyermek édesapja vagyok.

A Földváry téri városrészért 2006-2010 
között önkormányzati képviselőként is dol-
goztam. Akkor is és a most záruló ciklusban 
is a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság, 
illetve a Közlekedési Munkacsoportban tag-
jaként vettem részt a város munkájában.
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A Vácért Lokálpatrióta Egyesületnek va-
gyok az alapító tagja. A választáson kapott 
bizalmat a jelzett és ígért feladatok megol-
dásával igyekszem megköszönni. Megvaló-
sításuk akkor lehetséges, ha a város minden 
adóforintot megbecsül. Ezek presztízsberu-
házások helyett kizárólag a közösségek ér-
dekében kerülhetnek hasznosításra.

A felfestéssel el nem látott parkolási he-
lyeken egyértelműsíteni szükséges a meg-
állási lehetőségeket. Folytatni kell a járda-
felújításokat, akadálymentesíteni a Földváry 
téri buszmegállót és a Hattyú utcánál az át-
kelést. Jelentős javulást kell elérni a lakóte-
lepi parkok állapotában. Meg kell oldani a 
Zöldfa utca 2-es főúti végénél a kanyarodó 
sáv, továbbá a Diadal térről a Budapest felé 
vezető kanyarodó sáv szélesítését. Több tu-
cat parkolóval bővülhet a várakozóhelyek 
kapacitása, őrzött parkoló létesülhet vállal-
kozói alapon. Zárható konténereket kapnak 
a társasházak, ezzel javul a köztisztaság, 
megszűnhet a guberálás és a szemétbeszál-
lítás. Újabb térfigyelő kamerák telepítése a 
közbiztonságot, a kutyafuttató bővítése a 
kedvencek életét javítja majd.

6. körzet: Kiss Zsolt -
Összefogás Vácért

49 éves vagyok, két lánygyermek édes-
apja. A Budapesti Vági István Épületgépé-
szeti Technikumban végeztem, majd a Szent 
István Egyetemen szereztem diplomát hu-
mán erőforrás menedzsment szakon.

1994-től édesapám munkáját segítve 
külsős bizottsági tagként tanultam bele 
az önkormányzat működésébe. 2006-os 
megválasztásom óta vagyok Vácon önkor-
mányzati képviselő, 2010-től egy cikluson 
át pedig Pest Megye Közgyűlésének tagja 
voltam.

Problémamegoldó és kompromisszum-
kereső embernek tartom magam, talán 

ezért választottak meg már ötödik alkalom-
mal nagy fölénnyel egyéni önkormányzati 
képviselőnek a 6. számú választókerületben 
élő emberek.

Öt éven keresztül első alpolgármester-
ként vezettem a várost, ismerem minden 
problémáját, és folyamatosan azon dolgo-
zom, hogy ezekből a lehető legtöbbet old-
junk meg. Körzetemben kiemelten fontos 
a következő időszakban az utak folyamatos 
fejlesztése, a közvilágítás hiányzó elemeinek 
kiépítése, a Földvári téri távhő rekonstrukci-
ója és fejlesztése, a társasházi pályázatok 
újraindítása, valamint az olyan infrastruktu-
rális fejlesztések létesítése a lakóparkokban, 
mint a járdák és bicikliutak.

Kiemelt feladatomnak érzem a köztisz-
taság javítását, a hulladékudvar fejlesztését 
és az illegális szemétlerakás visszaszorítását. 
Ezért és a közbiztonság növelése érdekében 
is fejleszteni szeretném a már meglévő térfi-
gyelő kamera hálózatot városunkban.

Célom a váci peremterületek közműszol-
gáltatásainak (víz, villany, internetkapcsolat) 
fejlesztése is.

7. körzet: Mokánszky Zoltán -
Fidesz-KDNP

A váci választópolgárok június 9-én he-
tedik alkalommal döntöttek úgy, hogy kép-
viseljem őket a képviselő-testületben, ezért 
szeretném megköszönni mindazoknak, akik 
szavazatukkal támogattak. Ahogy az elmúlt 
évtizedekben, úgy az elkövetkezendő öt 
évben is azon fogok dolgozni, hogy Vácon, 
azon belül a 7. sz. választókörzetben érdemi 
fejlesztés valósuljon meg.

Egyéni képviselő vagyok, járom a körze-
temet, ismerem a problémákat, igyekszem 
hatékonyan képviselni az itt lakók ügyeit. A 
több mint 25 éves politikai pályafutásom 
munkájának az alapja a folyamatos, szemé-
lyes kapcsolattartás a lakossággal. Legfon-
tosabb feladatnak azt tartom, hogy Deákvár 
csendes, kertvárosias jellege megmaradjon. 

Bízom abban, hogy a város vezetése támo-
gatni fogja az előző évekkel ellentétben a 
választókörzetemmel kapcsolatos javasla-
taimat, indítványaimat, előterjesztéseimet, 
melyeket az ott élőkkel egyeztetek.

A váciak érdekét szolgáló előterjesztése-
ket, ahogyan eddig is tettem, megszavazom, 
a város működőképességének fenntartása 
és fejlesztése érdekében fogok politizálni. 
A város működőképességének és irányítha-
tóságának a fenntartása ezen túlmenően a 
polgármester feladata.

8. körzet: Tótváradi-Nagy Bence -
Összefogás Vácért

Vácon születtem 1995-ben, minden a 
városhoz és Deákvárhoz köt. A Semmelweis 
Egyetem Egészségügyi Közszolgálati Karán 
szereztem első diplomámat, majd a máso-
dikat Szegedi Tudományegyetemen, szoci-
álpolitika mesterszakon. A váci közéletben 
egy évtizede veszek részt. Gimnazistaként a 
városi diákönkormányzatban voltam jelen, 
majd 2014-től 2019-ig tagja voltam Vác Vá-
ros Önkormányzat művelődési-oktatási és 
ifjúsági-sport bizottságának, ahol igyekez-
tem a városunkban élő fiatalokat képviselni. 
2019-ben először, majd 2024-ben másod-
szor is önkormányzati képviselő lettem De-
ákváron a lakosok megtisztelő bizalmának 
köszönhetően. Tagja vagyok több városi ci-
vil- és sportegyesületnek, fontosnak tartom 
a városrészünkben is az erős civil társadalom 
létrehozását. Több deákvári rendezvény szer-
vezésében is részt vettem, idén pedig közö-
sen megünnepeltük városrészünk alapításá-
nak 125. évfordulóját. Egyre több embertől 
hallom, hogy büszkék arra, hogy deákváriak.

A 8-as számú választókörzet magában 
foglalja Ódeákvár utcáit, a Diófa- és a Lan-
derer utcai társasházakat, a Szederfasor kör-
nyékét, valamint az M2-es út melletti külső 
lakóterületeket, Altányt, Bácskát, Papvölgyet 

Önkormányzati hírek
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és Törökhegyet. Rengeteg tennivaló van a 
körzetben, fontos célom a játszótereink fej-
lesztése, járdák- és gyalogátkelők létesítése, 
valamint a városrész infrastruktúrájának 
fejlesztése, hiszen a mai napig több mint 
10 kilométernyi aszfaltozatlan út található 
a 8-as számú választókörzetben. Kiemelten 
fontos emellett a közbiztonság javítása is 
Deákváron. A célom, hogy továbbra is egy 
folyamatosan fejlődő, családbarát városrész-
ben éljünk együtt mi, deákváriak.

9. körzet: Molnár Nándor -
Összefogás Vácért

Véget ért a 2019 és 2024 október közötti 
önkormányzati ciklus, ami mindig arra ösz-
tönözte a képviselőket, hogy számoljanak 
el az önmaguknak és az őket megválasztó 
polgároknak tett ígéreteikkel. Most abban a 
szerencsés helyzetben vagyok, hogy ezt már 
megtettem júniusban, és az elszámolást 
megbízóim elfogadták, hiszen újabb 4 és fél 
évre bizalmat szavaztak nekem

 Ez azért is nagy dolog, mert az elmúlt 5 
évben volt részünk pandémiában, migráci-
ós válságban, háborús hírekben, máig tartó 
rendeleti kormányzásban, és most jött az ár-
víz is. Sok örömünk nem volt a vizsgált idő-
szakban, de egyet nagyon megtanultunk: 
mi, itt élők leginkább magunkra és egymás-
ra számíthatunk.

Gondolom, nem lesz ez másként az előt-
tünk álló időben sem. Amennyiben a hazai 
nagypolitika hozzáállása nem változik az 
önkormányzati munkához, vagyis az állam 
egyre több feladatot magára vállal, elvonja,-
központosítja a forrásokat, és módszeresen 
felszámolja az önkormányzati rendszert, az 
nem sok jóval kecsegtet. Hiszen láthatjuk az 
oktatás és az egészségügy példáján, hogy 
a végrehajtáshoz a magyarázkodáson kívül 
már nincs kellő eszköze.

Ebben a helyzetben annyit tudok ígérni, 

hogy továbbra is igyekszem a 9. számú vá-
lasztókörzetben élő közel 3000 polgártár-
sam gondján-baján enyhíteni. Keressenek 
nyugodtan személyesen, telefonon, e-mail-
ben vagy bármelyik FB-elérhetőségemen! 
Ezentúl természetesen - amennyiben erre 
felhatalmazást kapok - részt veszek az önkor-
mányzat szakmai munkájában is.

10. körzet: Rozmaring Sándor -
Összefogás Vácért

Akik rám adták voksukat, ismerik az előző 
ciklusban végzett munkámat, mert naponta 
közlekednek a felújított Fürj utcában és a 
Sejcei úton vagy gyalogosként a Fürj utca és 
a Gombási út megújult járdaszakaszain. Sé-
tálnak az ismét közparkként működő, megú-
jult Munkácsy-parkban. Gyerekeik, unokáik 
játszanak a látványos Deákvári főúti játszóté-
ren. Az esős időszakokban sem aggódnak a 
Sas utcai tömbbelsőben, mert megépült az 
új esővíz-elvezető csatorna és 21 darab par-
kolóhely is kialakításra került.

Az új szolárlámpáknak köszönhetően 
több utcában biztonságosabban közleked-
hetnek. Megújult és új buszvárókban vára-
kozhatnak, a Radnóti úti buszváró látványa 
az iskola diákjainak munkáját dicséri. A 
külterületeken 3000 tonna bányai kő beépí-
tésével 16 földúton közlekedhetnek bizton-
ságosabban. További négy földút pedig spe-
ciális kőszórásos technológia alkalmazása 
révén vált járhatóbbá.

Az új ciklusra a következő tervekkel 
készülök: folytatjuk a járdafelújításokat a 
Radnóti, a Gombási úton és a Szélső-soron. 
Új járdát építünk a Gombási út és Fürj utca 
közé. Parkolóhelyek kialakításán dolgozunk 
a Fürj utcában, a Deákvári főúton és a Deák-
vári főút-Sas utca- Fürj utca tömbbelsőben. 
Megoldást keresünk a Szegfű utcai lakók 
parkolási gondjaira. Folytatjuk az útburkolat 
felújításokat a Sejcei úton. Évi 600 tonna 

útjavító kővel segítjük a külterületi földutak 
karbantartását. Helyreállítjuk a külterületi 
vízelvezető árkokat. A Munkácsy-parkban 
sétálóösvényt alakítunk ki, szolár lámpás 
világítással.

Büszke vagyok arra, hogy magas részvé-
tel mellett, magabiztosan, abszolút többsé-
get szerezve (54,6%) őriztem meg egyéni 
képviselői mandátumomat. Köszönöm az 
ismételt bizalmukat! 

Kompenzációs listáról bejutott
képviselők:

Szabó Csaba – Fidesz-KDNP

Vácon születtem és élek 25 éve, családom 
generációk óta ide kötődik. A váci Fidelitas 
elnökeként számos politikai megmozdulást 
szerveztem és vezettem. Természetvédelmi 
mérnökként végeztem, szakterületemmel 
a Zöld Dunakanyar Alapítvány kurátoraként 
folyamatosan foglalkozom. Az elmúlt évek-
ben több természetvédelmi és környezeti 
nevelési szempontból jelentős akciót, beru-
házást hajtottam végre Vácért, a jövőben is 
ezt fogom tenni fiatalos lendülettel. Hozzám 
köthető az ország egyik legnagyobb illegá-
lis hulladéklerakójának felszámolása Vácott, 
ahol az önkormányzat tulajdonában álló te-
rületet több mint 7000 köbméter illegálisan 
lerakott hulladéktól tisztítottuk meg, ezzel 
megmentve az önkormányzatot egy több 
száz millió forintos büntetéstől.

Váciként szerencsések vagyunk, hogy egy 
ilyen csodálatos helyen élhetünk a Dunaka-
nyar szívében. Teljesen érthetetlen számom-
ra, hogy hogy akarhat Vácból valaki osztrák 
kisvárost csinálni. Én azért fogok dolgozni, 
hogy Vác egy kormányzati forrásokat jól fel-
használó, erősödő, magyar város, Deákvár 
pedig egy valóban fejlődő városrész legyen. 
Célom a váciak hiteles tájékoztatása és a váci 
önkormányzat átláthatóságának növelése.

Önkormányzati hírek
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Önkormányzati hírek

Köszönöm a bizalmat és a támogatást! 
Nagyon hálás vagyok, hogy a jobboldali 
képviselők közül én kaptam a második leg-
több szavazatot. Deákvárért fogok dolgozni, 
együttműködve Önökkel. Közösen, a véle-
ményeket meghallgatva. Vác többet érde-
mel!

Kárpáti-Kelemen Katalin –
Fidesz-KDNP

Nógrádi származású, váci születésű két-
gyermekes édesanya vagyok. Családommal 
Deákváron élünk. Szabadidőmben szeretek 
a családommal, barátokkal kerékpározni, 
túrázni, ezért különösen szerencsésnek 
mondhatom magam, hogy a Dunakanyar 
szívében élünk, itt rengeteg kirándulási le-
hetőség van.

A középiskolai tanulmányaimat a Váci 
Madách Imre Gimnáziumban végeztem, 
ahol sikeres érettségi vizsgát tettem. Majd a 
gyöngyösi Károly Róbert Főiskola Gazdálko-
dási karán szereztem közgazdász diplomát. 
Több mint 16 éve dolgozom az államigazga-
tásban, 5 év vezetői tapasztalattal. Ezt kama-
toztatni szeretném képviselőként is, így pél-
dául ügyelni fogok arra, hogy a városvezetés 
a szabályok és a törvények betartása mellett 
végezze feladatait, úgy hiszem ez a lakosság 
kiemelt érdeke is. Dolgozni fogok azért is, 
hogy Vác a kormányzati forrásokat jól és cél-
irányosan tudja felhasználni, elindítva ezzel 
a várost a fejlődés útján.

Kiemelt ügynek tartom a lakossággal 
történő kölcsönös kommunikációt, a folya-
matos tájékoztatást, mert úgy érzem, a vá-
rosháza tájékoztatása nagyon egyoldalúvá 
vált. Édesanyaként érzékenyen érint a jövő 
nemzedéke is, hiszen a jövőnket a gyerme-
keinkben látom, így ami az ő fejlődésüket, 
életminőségük javítását szolgálja, az nekem 
Vácon szívügyem lesz. Volt részem megta-
pasztalni a város fájó pontjait. Még mindig 
megoldásra váró feladatok közé sorolandó 

a kiépítetlen vagy hiányos közvilágítás, 
balesetveszélyes gyalogátkelőhelyek és 
alulszabályozott forgalmi csomópontok, a 
parkolási problémák, utak állapota, a nyil-
vános mosdók hiánya, ami a játszótereken 
is komoly problémát vet fel, a közbiztonság, 
közrend fenntartása.

Dr. Ványai László - Fidesz-KDNP

43 éves vagyok, feleségemmel két fiú- és 
egy lánygyermeket nevelünk Vácon. A Sze-
gedi Tudományegyetemen szereztem jogi 
diplomát és családjogi szakjogász képesítést.

Pályám egy jelentős részén különböző 
minisztériumokban, civil szervezeti szak-
értőként, jogalkotási területen dolgoztam. 
Előmenetelemet a szakmai munkámnak és 
nem a politikai kapcsolatoknak köszönhe-
tem. Felsővezetői szintig jutottam, majd a 
közjegyzői karban helyezkedtem el. Felada-
taim ellátását mindig a közszolgálati-szem-
lélet jellemezte, ami most is meghatározó.

Önkéntesként civil szervezeteknek se-
gítek jogi kérdésekben. Angolul tárgyalási 
szinten, olaszul és németül társalgási szin-
ten beszélek.

A közélettel tevékenyen 2002 óta fog-
lalkozom, de választáson jelöltként először 
vettem részt. A 2024. évi helyhatósági vá-
lasztáson azért indultam, mert úgy látom, 
hogy Vác le van maradva jelentőségéhez és 
térségbeli szerepéhez képest is, ezért tenni 
akarok a városért. Sok esetben inkább az 
odafigyelésen, mintsem anyagiakon múlik 
a városkép minősége és az itt élők közérze-
te. Képviselőként kiemelt figyelmet fogok 
fordítani a közlekedésbiztonságra és a köz-
területek állapotára. Elképzelésem szerint a 
közszolgáltatások megfelelő szervezésével a 
város működését fenntarthatóvá és fejleszt-
hetővé kell tenni.

Dr. Rosta Zoltán - Mi Hazánk
55 éves vagyok, 33 éve élek Vácon, eb-

ben a csodálatos városban. Keresztény, kato-
likus családban nevelkedtem. Az emberi lét-
kérdéseknek Istennel való elengedhetetlen 
kapcsolata számomra meghatározó.

1996-ban a Rendőrtiszti Főiskola vám- 
igazgatási szakán szereztem diplomát, majd 
2001-ben a Pécsi Janus Pannonius Tudo-
mányegyetem Állam- és Jogtudományi Ka-
rán jogászként végeztem. 1988-tól 2002-ig 
a Vám- és Pénzügyőrségnél dolgoztam, az 
utolsó 8 évben különböző vezető beosztá-
sokban. 2002 óta saját cégünkben dolgo-
zom vám- és adótanácsadás területen.

Feleségem közgazdász, könyvelőként és 
adótanácsadóként dolgozik, három gyer-
mekünk van. Neveltetésem okán hazafias 
gondolkodású vagyok, és szívemen viselem 
a magyar nemzet ügyét.

A nemzeti és a városi érdekek mentén 
meg kell találni a közös pontokat a városve-
zetés és az ellenzék között. A helyi lehetősé-
geket reálisan kell újragondolni. Turizmus 
szempontjából fontos lenne I. Géza király 
sírjának feltárása, Szent László kultuszának 
felélesztése. A „Naszályalja” legyen a város-
lakók helyi célpontja – ehhez helyi terme-
lőkre és szolgáltatókra van szükség. Szor-
galmazni fogom egy dunai szabadstrand 
létesítését is.

A helyi adópolitika hatékonyabbá tételé-
re is szükség van, mert a város a bevételei-
ből fejlődhet. Szorgalmazom a tömegsport 
fejlesztését, ezen belül a lakótelepi sportpá-
lyák építését, a Gombási út, Kosdi út, Rádi 
út – járda, kerékpárút futóbarát kialakítását. 
Fontosnak tartom az „életre nevelést” és a 
tájékozódást, ezt ingyenes, szabadegyetem 
jellegű előadássorozattal tenném elérhető-
vé a váciak számára.
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A háziorvosok munkájának könnyítésével igyekszik a váci önkormány-
zat szakembereket találni a megüresedett álláshelyekre. Egyre keveseb-
ben vállalják ugyanis a doktorok közül a praxisok működtetését, hiszen 
idejük jelentős részét feladat-menedzseléssel kapcsolatos tevékenység-
re kénytelenek fordítani, így kevesebb idő jut a gyógyító munkára.

A rendszerváltáskor kidolgozott vállalkozásban működő háziorvosi 
praxisok sokáig jól működtek, mostanra viszont már kevésbé vonzó a 
szakemberek számára, az önkormányzatok pedig kedvezményesebb 
ajánlatokkal igyekeznek megnyerni maguknak az egyre fogyatkozó szá-
mú orvosokat.

A város 13 felnőtt körzetéből jelenleg kettőben nincs önálló szakem-
ber, helyettesítéssel oldják meg a doktorok a betegek ellátását, további 
hat gyermekorvosi körzetből pedig hamarosan ketten mennek nyugdíj-
ba. A szakemberhiány országszerte általános probléma, jelenleg közel 
ezer háziorvos hiányzik a magyarországi praxisokból.

„Ami az előző rendszerváltáskor felállított körzeti ellátástól manapság 
leginkább eltántorítja a fiatalokat, hogy az idő kisebb részét tudják a 
szakemberek a hivatásukra, a gyógyításra fordítani, míg a tevékenység 
jelentős energiáit a vállalkozás működtetése viszi el” – emelte ki az ES TV 
Nagyító című műsorában Bánhidi Péter háziorvos.

„ Háziorvos vagyok, az életem két részből áll. Van a gyógyító orvosi 
tevékenység, én egyéni vállalkozó vagyok, de van, aki bt. vagy kft. for-
mában végzi ezeknek az ügyeknek az intézését. Mi gyakorlatilag egész 
nap gyógyítunk, éjszaka pedig vállalkozók vagyunk” – mondta Bánhidi 
doktor.

A jövőben a váci önkormányzat Humánszolgáltató Kft-je venné át a 
praxisok működtetését, így a házi- vagy gyermekorvosnak, ha nem sze-

retné, nem kell a jövőben működtetnie egy vállalkozást, az azzal járó 
összes feladattal együtt.

A könnyítésnek köszönhetően jelenleg két orvos is jelentkezne a 
megüresedett helyekre, akik nem szeretnének munkáltatóként és üze-
meltetőként dolgozni a saját praxisukban, viszont vállalnák a gyógyító 
munkát.

A váci felnőtt- és gyermekorvosi ellátásban is tapasztalható a szakma 
elöregedése. „Miután már egy ideje nem látni a központ részéről en-
nek a szektornak az ösztönző támogatását, a fiatalabb orvosok egy ré-
sze külföldön keres magának állást, egy másik részük pedig az állami 
szektorból átmegy a magánellátásba, ahol jobbak a körülmények és a 
jövedelmek” – tette hozzá a háziorvos.

Az önkormányzat megkönnyíti az orvosok dolgát

Utca név Gyűjtés napja október 1-től
2-es Számú főút csütörtök

Akácfa utca hétfő és csütörtök
Alsó Törökhegy út kedd
Arany János utca hétfő és csütörtök

Arató utca szerda
Argenti Döme tér kedd

Árpád köz hétfő és csütörtök
Árpád út csütörtök
Basa köz kedd
Bég köz kedd

Belgakert utca szerda
Beniczky P. utca szerda

Bimbó utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Bulcsú utca kedd
Cirok utca szerda

Csávolszky utca hétfő és csütörtök
Damjanich tér lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök

Deákvári fasor hétfő és csütörtök
Deákvári fasor 31-33 lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök

Deákvári főtér lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Deákvári főút lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök

Degré Alajos utca hétfő és csütörtök
Derecske dűlő csütörtök

Deres utca hétfő és csütörtök
Dr Csányi László körút csütörtök

Dr Csányi László körút lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Dr. Jávorszky Ödön sétány kedd
Edison Thomas Edison utca szerda

Erzsébet utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Fácán utca hétfő és csütörtök

Felső Törökhegy dűlő csütörtök
Felső Törökhegy út kedd

Fokos utca kedd
Földváry Károly tér hétfő és csütörtök

Fürj utca hétfő és csütörtök
Gabona utca kedd

Gombási út lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Harkály út hétfő és csütörtök

Harkály utca hétfő és csütörtök

Hattyú utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
II. Rákóczi Ferenc út csütörtök

Istráng utca kedd
Juhász utca szerda
Kakukk utca hétfő és csütörtök
Kárász utca hétfő és csütörtök
Kender utca szerda
Kertész utca szerda

Kertész utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Kertvárosi utca szerda

Kőhíd utca hétfő és csütörtök
Kukorica utca szerda

Külső Rádi út lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Külső-rádi út szerda

Landerer Lajos utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Lándzsa utca kedd

Luxemburg utca szerda
Mentős köz kedd

Mező utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Mozsár köz kedd

Munkácsy M. utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Nádas utca kedd

Nagy Sándor József utca hétfő és csütörtök
Negyvennyolcasok utca hétfő és csütörtök
Negyvennyolcasok útja hétfő és csütörtök

Nyereg köz kedd
Nyíl utca kedd
Pajzs utca kedd

Pálffy János utca szerda
Park utca szerda

Párta utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Petőfi Sándor utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök

Pipitér utca szerda
Pitypang utca szerda

Rádi út szerda
Rádi út lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök

Radnóti Miklós út lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Rigó utca hétfő és csütörtök
Rozs utca szerda
Sánc utca szerda
Sas utca hétfő és csütörtök
Sátor köz kedd

Sirály utca lakótelep (1100 asok) hétfő és csütörtök
Sisak utca kedd

Stadion utca csütörtök
Szablya utca kedd

Szekeres utca szerda
Szélső sor lakótelep hétfő és csütörtök

Szent István tér hétfő és csütörtök
Szent László út kedd

Szent-Györgyi Albert utca kedd
Szultán utca hétfő és csütörtök

Tábor köz kedd
Tölgyfa utca hétfő és csütörtök

Törökfürdő köz kedd
Törökhegyi út utca hétfő és csütörtök

Törökhegyi utca hétfő és csütörtök
Törökverő utca szerda

Tulipán utca hétfő és csütörtök
Újhegyi út lakótelep hétfő és csütörtök

Űrhajós utca kedd
Zab utca szerda

Amur utca szerda
Árvácska utca szerda

Avar utca szerda
Balin utca szerda

Bársonyvirág utca szerda
Bolgár utca szerda
Bolygó utca szerda

Csatamező dűlő szerda
Csatamező út szerda

Csuka utca szerda
Délibáb utca (Václiget) szerda

Esthajnal utca (Václiget) szerda
Gólyahír utca szerda
Gödöllői út szerda

Gyöngyike utca szerda
Harcsa utca szerda
Hold utca szerda

Homok dűlő szerda
Horgásztói utca szerda
Jégvirág utca szerda
Keszeg utca szerda
Labda utca szerda
Makay utca szerda

Máriaudvar Homok dűlő szerda
Máriaudvar major szerda

Mézvirág köz szerda
Nefelejcs utca szerda

Sügér utca szerda
Süllő utca szerda

Tó utca szerda
Kender utca szerda

Kukorica utca szerda
Rozs utca szerda
Zab utca szerda

Szemét elszállítás 
új utca lista

Közélet
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Hamarosan befejezik a váci Deákvári fő-
tér teljes felújítását, már csak a zöldfelüle-
tek felfrissítése van hátra – erről Matkovich 
Ilona polgármester és Molnár Nándor vá-
lasztókerületi képviselő beszélt.

A városrész központjának renoválására 
százmilliót meghaladó keretet biztosított 

a testület, aminek részeként a forgalmas 
utat teljesen felszedték, majd miután az 
ötvenéves közművek cseréje megtörtént, 
újraalapozták a járófelület alatti rétegeket 
is. A projekt újabb parkolók építésre is ki-
terjedt, ezeket már egy ideje használják is 
az ott lakók – derült ki a forgatás során.  

Az önkormányzat még tavasszal kez-
dett a merész vállalkozásba, amikor úgy 
döntött, az elhasznált útszakaszt teljesen 
felszedi, és az alapoktól kezdve újraépíti 
az úttestet. A két hónap helyett fél év lett 
a kivitelezés ideje, miután a vízművek úgy 
döntött, az elöregedett hálózatot kicserélik 
a műút alatt, a tél pedig már ellehetetlení-
tette a gyors befejezést.

Van, aki szerint érdemes volt elviselni a 
hónapokig tartó forgalomkorlátozást. „Rit-
ka ugyanis, hogy teljes felépítményében 
kicserélnek egy városi közutat” – mondta az 
egyik járókelő, aki szerint az új út „30 évig 
nem fog megsüllyedni”.

Matkovich polgármester elmondta: a 
deákvári projekt illeszkedik abba a kon-
cepcióba, amit az Összefogás képviselőivel 
dolgoztak ki a sűrűn lakott városrészek él-
hetőbbé tétele érdekében. 

Az önkormányzat nemrég a Sas utca 
tömbbelsőben 21, a főúton pedig 7 parko-
lót adott át. A tervek szerint a közeljövőben 
még 40 autóleálló hely alakítható ki Deák-
váron. 

100 millióba került, de 30 évig bírja:
Deákváron kicseréltek egy teljes utat

 Vác Város Önkormányzat nevében és képviseletében
a Váci Városfejlesztő Kft. Vagyonhasznosítási részleg

(Vác, Köztársaság út 34.) 2024. október havi hirdetései 

Nem lakás célú helyiségek bérbeadásra: 
Budapesti főút 21. fsz. 1.

(megtekintés időpontja: bejelentkezés alapján – október 15. 10:30) 
Március 15. tér 22. fsz. 1.

(megtekintés időpontja: bejelentkezés alapján – október 15. 10:30) 
Március 15. tér 16-18. földszint 13.

(megtekintés időpontja: bejelentkezés alapján – október 15. 11:00) 
Március 15. tér 17. fsz. 2.

(megtekintés időpontja: bejelentkezés alapján – október 15. 11:00) 
Káptalan utca 3. (Központi Piac) 1. em. 33-34-35.

(megtekintés időpontja: bejelentkezés alapján - október 15. 11:45) 
Pályázatok benyújtásának határideje:
2024. október 30. (szerda) 12:00 óra 

Nem lakás célú helyiségek értékesítésre: 
Naszály úti illemhely, 2717/2 hrsz 

Köztársaság út 7. földszint 2., 3182/A/2 hrsz 
Pályázatok benyújtásának határideje:

2024. október 28. (hétfő) 16:00 óra

Belterületi ingatlanok értékesítésre: 
4530/433 és 4530/434 hrsz 

Pályázatok benyújtásának határideje:
2024. október 28. nap hétfő 16:00 óra. 

Mezőgazdasági ingatlanok értékesítésre – bérlővel terhelten: 
20805/2 hrsz 
22267 hrsz 

22345/4 hrsz 
Pályázatok benyújtásának határideje:

2024. október 28. (hétfő) 16:00 óra 

Lakás célú helyiségek bérbeadásra: 
Külső-Rádi út 23. K/1. fsz. 1. (megtekintés időpontja: október 15. 08:00) 
Külső-Rádi út 23. K/2. fsz. 1. (megtekintés időpontja: október 15. 08:00) 
Külső-Rádi út 23. É/2. fsz. 1. (megtekintés időpontja: október 15. 08:30) 

Budapesti főút 56. 1. emelet 16. (megtekintés időpontja: október 15. 10:00)
Nagymező utca 9. 3. emelet 10. (megtekintés időpontja: október 15. 10:30) 

Pályázatok benyújtásának határideje:
2024. október 30. nap (szerda) 12:00 óra

Lakás célú helyiség értékesítésre: 
Erzsébet utca 11. 1. lépcsőház 1. emelet 2.

(megtekintés: bejelentkezés alapján) 
Galcsek György utca 1. földszint 1.

(megtekintés: bejelentkezés alapján) 
Pályázatok benyújtásának határideje:
2024. október 28. nap hétfő 16:00 óra. 

Pályázatok feltétele, teljes szövege letölthető:
www.vacholding.hu és a www.vac.hu honlapokról 

Információ: Váci Városfejlesztő Kft. Vagyonhasznosítási részleg 
Tel.: 27/510-107 

KÖZÉLET



Váci Hírnök              13

Visszatérő problémát jelent Vácon a 
hajléktalanok és a drogos emberek meg-
jelenése. Elég csak a kisebb-nagyobb váci 
közösségi oldalakon időnként felbukkanó 
botrányos történeteket felidézni, vagy nap-
közben végigsétálni a város frekventáltabb 
részein. A jó idő beköszöntével a deviáns 
viselkedésű emberek városszerte megje-
lennek más településekről is, ugyanakkor 
szinte rendszeresen korzóznak a Széchenyi 
utcában, a CBA környékén. Többségében 
5-8 férfiból áll az a csoport, akik a belvárosi 
hajléktalanok magját alkotják.

A Humán Szolgáltató Központ szakmai 
igazgatóhelyettese még nyáron nyilat-
kozott az ESTV Híradójának arról, hogy a 
hajléktalanok kemény magja alapvetően 
együttműködő, és napi kapcsolatban van 
a szociális munkásokkal. Fischer Kornél ak-
kor arról beszélt, hogy 

„a szenvedélybetegség már a hajlékta-
lanság velejárója. A kollégák szakmai kép-
zéséhez hozzátartozik, hogy olyan bizalmi 
kapcsolatot alakítsanak ki az utcán élőkkel, 
hogy az intézményi ellátásba integrálhatók 
legyenek előbb vagy utóbb. Az is az utcai 
munka feladata, hogy a hajléktalanságból 
eredő hátrányokat, egészségkárosodást 
megakadályozzuk, biztosítani tudjuk szá-
mukra az egészségügyi, szociális ellátáshoz 
való hozzáférést.”

Kötelező feladat
Vácnak, ahogy a többi hasonló nagyság-

rendű városnak is, államilag előírt felada-
ta többek között a hajléktalanok ellátása. 
Ugyanilyen kötelezettség az addiktológiai 
és a pszichiátriai betegek ellátása, amit az 
állam finanszíroz, de annak megszervezése 
az önkormányzat munkája. 

A Galcsek utcában 50-50 addiktológiai 
és pszichiátriai beteget láthat el az Új Esély 
Központ Baptista Szeretetmissziója. A szer-
vezettel a város feladatellátási szerződést 
kötött, tehát kiszervezte az egyébként köte-
lező feladatot.

Inotay Gergely alpolgármester a Váci 
Hírnöknek arról beszélt, hogy nem kérnek 
a várostól külön hozzájárulást, ráadásul 
konstruktívan együtt lehet velük működni. 
A város vezetése azt kérte, hogy más város-
ból ne fogadjanak betegeket, az ellátást 
csak váci lakcímmel rendelkezők vehessék 

igénybe. A politikus szerint ezt az ellátást 
ugyan más településen is meg lehetne ol-
dani, de mivel alapvetően váci ellátottakról 
van szó, ebben az esetben annak nőne a 
kockázata, hogy az ellátandó váciak ugyan-
úgy a városban lennének, csak ellátás nél-
kül. 

Állami beavatkozás kellene
A balhés esetek nagy része abból adó-

dik, hogy akárcsak a hajléktalanszállók, 
ezek az intézmények sem fogadhatnak bó-
dult állapotban lévő embereket, így ezek 
az emberek így a városban járkálnak bó-
dult állapotban. Az ilyen esetek kordában 
tartásáért alapvetően a Belügyminisztéri-
um által irányított rendőrség lenne felelős, 
csakhogy a szervezetnél olyan forráshiány 
van, hogy év elején a városnak kellett cél-
zott támogatást adnia ahhoz, hogy plusz 
járőröket tudjanak kiküldeni Vácon. Az 
együttműködés keretében a közterülete-
sekkel közösen akcióztak több alkalommal, 
ez azonban csak átmeneti megoldást nyújt 
a problémára. 

„Az önkormányzat minden tőle telhe-
tőt megtesz, ennél többet már csak az ál-
lam tudna tenni: állami szintű megoldás 
kellene a hajléktalanhelyzetre” – mondta 
Jess Kinga, a belváros újraválasztott önkor-
mányzati képviselője a Váci Hírnöknek.

A képviselő szerint állami beavatkozás 
nélkül a rendőrség sem tud túl sok min-
dent tenni. A közterület-felügyelőknek 

nincs hatáskörük, a rendőröknek is korláto-
zott, ugyanis 3+1 alkalommal kell igazol-
tatni, jegyzőkönyveztetni az utcán életvi-
telszerűen tartózkodót, eljárást csak ezután 
lehet indítani. Azonban gyakorlatilag a ren-
dőrség is tehetetlen, hiszen ha egyik hely-
ről elküldik őket, akkor vagy máshova men-
nek, vagy hamarosan visszatérnek.

Jess Kinga szerint ezeknek az emberek-
nek olyan ellátórendszerre lenne szüksé-
gük, ahova akár rendőri segítséggel is be 
lehetne vinni őket és aktívan segíteni a 
társadalomba való visszailleszkedésüket, 
jelenleg ugyanis ez nem lehetséges.

Deákváron javult a helyzet
A városrészben sokáig nyugalom volt, 

a KRESZ-parkot is csak azok használták, 
akiknek kialakították. A hajléktalanok jó 
ideig elkerülték Deákvár központját Tótvá-
radi-Nagy Bence képviselő munkájának 
köszönhetően, aki szabadidejében folya-
matosan figyelte, hogy ne kocsmának és 
nyilvános vécének használják a parkot. A 
közterületesekkel és a Városfejlesztővel zaj-
ló együttműködés hatására akkor az oda-
szokott hajléktalanok megunták a „vegzá-
lást”, és továbbálltak.

„Most ismét felbukkant néhány prob-
lémás alak” – mondta a Váci Hírnöknek 
Tótváradi-Nagy Bence. A körzet önkor-
mányzati képviselője arról beszélt, hogy 
folyamatosan tartja a kapcsolatot a köz-
terület-felügyelőkkel és a rendőrökkel is, 

Az önkormányzatnak nincs hatásköre,
a rendőrség is tehetetlen 

Közélet
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ezért a társasággal szemben már többször 
is intézkedtek. A politikus szerint csak a 
határozott fellépés vezet célra. Tisztában 
van azzal, hogy ezeknek az embereknek is 
segítségre van szükségük, de azt nem a kis-
gyermekes családok által használt parkban 
fogják megkapni, ezért nincs ott semmi 
keresnivalójuk.

Válságstáb a biciklilopások miatt: 
folyamatosan vadásszák az orgazdá-
kat

Néhány drogfüggő és hajléktalan bi-
ciklilopásból finanszírozza szükségleteit 
és tartja fent magát - a többi közt ez is 
elhangzott azon a szeptember közepén 
tartott válságtanácskozáson, amelyet Vác 
vezetése kezdeményezett. A rendőrség, a 
polgárőrök és a város részéről Jess Kinga 
önkormányzati képviselő, valamint Kiss 
Zsolt alpolgármester részvételével zajló 
találkozón arról egyeztettek, hogy mivel 
lehetne hatékonyabbá tenni a kerékpártol-
vajok elleni küzdelmet.

Az egyeztetésen kiderült: a tolvajok el-
fogását gyakran hátráltatja, hogy a MÁV 
lassan adja ki a kamerafelvételeit a másik 
állami szervnek, a rendőrségnek. Vácon a 
két nagy vasútállomás számít gócpontnak, 
de a sződligeti állomáson is hasonlóan sú-
lyos a helyzet. A rendőrség arról számolt 
be, hogy alapvetően az orgazdák lekapcso-
lása járul hozzá a probléma megoldásához, 
ezen pedig folyamatosan dolgoznak.

Az együttműködés hatékonyabbá téte-
lében egyeztek meg a résztvevők, ami töb-
bek között azt jelenti, hogy a polgárőrök 
már nem csak a 112-es segélyhívón tudják 
elérni a helyi rendőröket abban az esetben, 
ha rendellenes dolgokat tapasztalnak. 

A város vadkamerák telepítését kezde-
ményezi azokra a területekre, amelyeket 
nem látnak be a MÁV térfigyelő kamerái. 
Ehhez azonban Kiss Zsolt alpolgármester 
szerint előbb egyeztetni kell a vasúttársa-
sággal, hiszen az állomás nem az önkor-
mányzat, hanem az állami cég területe.

Jess Kinga úgy értékelte a találkozót: 
“Nagyon hasznos volt a megbeszélés. 
Olyan információkhoz jutottak a felek, 
amelyekhez eddig nem. Abszolút nyitott 
volt mindenki a probléma megoldására.”

A képviselő szerint a lakosság is tud ten-
ni a megelőzés érdekében a kerékpárok 
gravíroztatásával és regisztrálásával. Ennek 
népszerűsítése viszont kommunikációs fel-
adat.

A szokásos nyári karbantartások mellett, 
bár kisebb kapacitással, de egész nyáron 
üzemeltek a váci önkormányzat konyhái, 
amelyek a bölcsődei, óvodai és iskolai 
étkeztetés ellátását végzik. A szolgáltatás 
felkészült a szeptemberi nagyüzemre, a 
menza ára pedig nem emelkedett a tavaszi 
díjakhoz képest – emelte ki a közétkeztetés 
ügyeivel megbízott alpolgármester.

Inotay Gergely elmondta, szeptember-
től közel 3000 adag ételt főznek az önkor-
mányzat Gazdasági Hivatala által üzemel-
tetett konyháikban nap mint nap, emellé 
pedig nagyjából 420 adagot külsős vál-
lalkozótól vásárol az önkormányzat egyes 
középiskolák részére.

A hat konyha szükséges felújítását és 
karbantartását a nyár folyamán elvégezték, 
azonban a tisztasági festések alatt is üze-
meltetni kellett a közétkeztetést, ugyanis 
az óvodai ügyelet biztosítása miatt a szol-

gáltatást igénybe vevő gyerekek ellátását is 
meg kellett oldani. 

Alapvető elvárás, hogy a bölcsődések, 
az óvodások, az iskolások, vagy a speciális 
igényű fiatalok elé a megfelelő minőségű 
étel kerüljön, ezért a szakemberek arra tö-
rekednek, hogy a megvásárolt alapanya-
gokból a lehető legjobbat hozzák ki – tette 
hozzá az alpolgármester. 

A közétkeztetés ellátása az önkormány-
zat feladata, annak forrásait a kormánynak 
kellene biztosítani,viszont az állami nor-
matíva nem fedezi a kiadásokat. A városi 
büdzsé idén például 400 millióval egé-
szíti ki a közkonyhák működtetésének és 
a nyersanyagok beszerzésének költségeit.

Az önkormányzati közétkeztetés kere-
tében továbbra is biztosítják a rászorulók 
számára a szociális étkeztetést, a 700 Ft-os 
két fogásos ételadagokat a Gazdasági Hi-
vatalnál vagy a konyhákon lehet igényelni.

400 millióval egészíti ki
a közétkeztetés állami
normatíváját az önkormányzat

KÖZÉLET



szakácsai állhattak fel, az első a Ratatouille 
csapat kaviáros, kolbászos morzsás variáci-
ója lett.

Lecsó kategóriában a harmadik helyre 
a Prosecco csapat lecsója került. Házias, de 
mindenmentes alapanyagokat használtak 
fel, és bár először indultak, jövőre is biztosan 
eljönnek, ugyanis rögtön a második helyen 
végeztek a II. Reformkor tagjai. A versenyt 
a váci kórház Lecsó Terápia fantázianevet vi-
selő, kollegiális csapata nyerte, akik szintén 
most indultak először a fesztiválon.

A különdíjat pedig a Közösen a Városért 
Egyesület nyerte. 
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ÉLETMÓD

A XX. Váci Lecsófőző Fesztivált szeptember 
7-én, szombaton tartották a főtéren.33 csapat 
mérette meg magát az idei váci lecsófőző ver-
senyen. Felvonultak igazi gasztrokülönleges-
ségek is, de a nézőközönség a hagyományos 
lecsót is nagyon szerette a zsűri tapasztalata 
szerint. 

Fónagy István, a Vendégvárók Váci Egyesü-
letének elnöke korábban elmondta: A befolyt 
összegből idén egy anyukát támogatnak an-
nak érdekében, hogy speciális gyógycipőt vá-
sárolhasson, de a bevételből egy nehéz hely-
zetbe került özvegyet is támogatnak majd. A 
bevétel több mint félmillió forint volt.

Az időjárás is kedvezett a szabadtéri 
eseménynek. „Tartottam attól, hogy a nagy 
melegben visszaesik a főzőkedv, de mikor 
ideértem, és láttam, hogy gőzölögnek a 
bográcsok, örültem, hogy semmi nem veszi 
el hál’Istennek a csapatok kedvét” – mond-
ta Matkovich Ilona polgármester, hozzáté-
ve, „év végéig gazdag, díjmentes progra-
mokkal készül Vác; büszkesége a városnak, 
hogy ilyen rendezvények vannak, melyeket 
ilyen szép környezetben tarthatnak, mint a 
főtér”.

A versenyen két kategóriában hirdettek 
eredményt.

Lecsó jellegű ételek kategóriában a har-
madik helyen a Contitech csapata végzett, 
a képzeletbeli dobogó második fokára a 
Kenéz Zoltán Egyesített Szociális Intézmény 

Idén is főztek lecsót a váciak a főtéren
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SPORT

Három éve már Vác is büszkélkedhet egy 
olyan sportlétesítménnyel, amely egyszerre 
szolgálja a kajak-kenu sportág utánpótlás-ne-
velését, valamint a kikapcsolódni vágyó, a 
vízisportok iránt érdeklődő helyiek és a turis-
ták igényeit is.

Már az 1900-as évek elejétől élénk evezős- 
élet zajlott a Dunán. Egyes források egyene-
sen a Dunakanyarból eredeztetik a sportot. 

A Váci Vízi Turisztikai Központ csónakházá-
ban az utánpótlás nevelése mellett a szabad- 
idős vízisportok iránt érdeklődők számára is 
lehetőség van arra, hogy felfedezzék az evezés 
örömét. A Váci Vízi Turisztikai Központ részleg-
vezetője, Babella Dávid az ESTV-nek elmondta, 
nincs életkorhoz kötve, ki mikor szállhat vízre.

A váci csónakház kialakításában a Magyar 
Kajak-kenu Szövetség legfontosabb partnere 

a Dunakanyar fővárosa, Vác önkormányzata 
lett. Az alapkőletétel 2019-ben történt meg. A 
2019-es váci költségvetésben több mint 100 
millió forintot terveztek a felépítésre, ám eb-
ből semmit sem költöttek rá.

Az új önkormányzati ciklus első teljes évé-
ben, 2020-ban viszont több mint 217 millió, 
majd újabb 22 millió forint jutott a városi 
büdzséből a megvalósításra. Az éves városi 
költségvetést akkor csak az Összefogás Vácért 
Frakció tagjai szavazták meg. Az alapkőletételt 
követő két év múlva, 2021. június 24-én átad-
ták a felépült létesítményt.

Azóta évi 5,3 millió forint önkormányzati 
támogatást kap működtetésre a Játszva, Spor-
tolva Megelőzni Alapítvány. A város folyama-
tosan fejleszti a csónakház környezetét: nem 
messze tőle az új nagy játszótér több mint 120 

millióért valósult meg tisztán önkormányzati 
forrásból, de további elképzelések is vannak.

A hosszú távú cél, hogy a Duna-parti csó-
nakházat is magába foglaló területen fedett 
közösségi tér jöhessen létre, továbbá finanszí-
rozható legyen a területrendezés, kertépítés, 
valamint további hajótároló épület(ek) kiala-
kítása.

A csónakházat a Karakán SE használja, 
de több sportklubnak is lehetőséget biztosít 
a testmozgásra – mondta a Váci Hírnöknek 
Inotay Gergely, a terület önkormányzati kép-
viselője.

Az alpolgármester szerint az új csónakház 
egyelőre nem működik olyan kapacitással, 
mint ahogy tervezték, de ez a jövőben szerinte 
minden bizonnyal meg fog erősödni; ebbe az 
irányba mutat a város és a sportág képviselői 
közötti egyeztetés is.

Vácról a legjobb felfedezni a Dunakanyart
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85 éves lett Orvos András 
Orvos András festőművész biciklizik és jógá-

zik, tekintetéből még most is sugárzik az élet és 
a szenvedély. Alkotásait szabadon kezeli, műve-
it szétszórja a nagyvilágban, a címadással nem 
bajlódik, ezt a szabadságot meghagyja a kép 
birtokosának. Élete során délről sodródott észak 
felé. Vácon horgonyzott le. 

Honnan indult az élete? 
18 évig éltem Békéscsabán, ebből 5 évig 

egy város közeli tanyán. Érdekes, ott volt anno 
Munkácsy Mihály is gyerek. Érdekes kapcsolat 
volt, az emberek általában bent laktak a város-
ban, és kint gazdálkodtak. 1944-ben költöztünk 
vissza a városba nagyapám házába, ott éltünk 3 
évig, majd apám kitalálta, hogy építkezik. Kap-
tunk egy telket, építkeztünk, a gyerekkoromat 
ott töltöttem. 

Örökölte valakitől a művészi hajla-
mot?

Édesanyám nagyon szépen énekelt, gyönyö-
rű hangja volt, szépen rajzolt, és gyöngybetűs 
volt a kézírása, valamint kézimunkázott. Apám 
nem tudott rajzolni. Az első ilyen természetű 
élményem, mikor Békéscsabára költöztünk, 
5-6 évesen egy füzetbe rajzolok. Mindig ezt csi-
náltam, amikor anyukám mosott vagy valamit 
csinált.

Honnan ered természetszeretete?
Amikor kiköltöztünk Jaminába, anyukámnak 

nagyon szép virágoskertje volt, mindig ápolta. 
Úgy gondolom, hogy a virágok szeretete innen 
datálódik. Anyám nem dolgozott, édesapám 
vasutas volt. Abban az időben, akinek telke volt, 
ugyanannyit megtermelt, mint amennyi a fi-
zetése volt. Gyönyörű gyerekkorom volt. Apám 
nem kényeztetett, de anyukám nagyon, én vol-
tam a kedvence. Anyukám főztje csodálatos volt, 
a mai napig visszasírom. Egyszerű ételek voltak, 
de ez megalapozhatta az életemet. 

Mi motiválta az alkotásra?
Nem is tudom, hogy ilyen családból kikerül-

ve mi mozgatott engem, de már 12 éves korom-

ban jártam szakkörökbe, rajzoltam, festettem. 
Amikor volt egy szerelmi csalódásom, olvastam 
egy könyvben, hogy az alkotás gyógyít. Beirat-
koztam rajztanfolyamra, és módszeresen ké-
szültem az iparművészeti főiskolára. Sok ismert 
művész került ki onnan. Az egész családban én 
voltam az első diplomás. Apám nagyon büszke 
volt rám, ő vitte a képeket kiállításra.

Miért éppen az iparművészeti főisko-
lát választotta?

Mindenki odament, és ott volt ismeretsé-
gem. Felvettek. Az a főiskola még a képzőmű-
vészetinél is jobb volt, mert gyorsan és frissen 
festettünk, míg a képzőn sokáig nyűglődtek egy 
modellen vagy portrén. Ezt azért tudom, mert a 
Hermann Ottó úton laktunk. Ott volt egy műter-
mes ház, ott voltak a képzősök és iparművészeti-
sek is. Ismertük egymást, nagyon jó légkör volt. 
A Zugligeti úton volt a főiskola, nem volt akkor 
nagy nyüzsi, gyönyörű volt, és a legszebb volt a 
könyvtár. Olyan anyaga volt, hogy ott ismertem 
meg mélyebben a művészetet. Amikor Pestre  

felkerültem, és kérdezték, ki a kedvenc festőm, 
azt mondtam, Munkácsy, mert őt ismertem. Ez 
pillanatok alatt elpárolgott, olyan ismeretekre 
tettünk szert a könyvtárban. 

Hogyan kezdte a pályáját?
A diploma után konstruktív függönyöket 

csináltam, a virágos motívumokat leegyszerűsí-
tettem – az országban először. Később csinálták 
mások is. Amint elbúcsúztam ettől, ez többet 
nem érdekelt, elmentem rajztanárnak.

Élvezte ezt az időszakot? Szeretett gye-
rekekkel foglalkozni?

Angyalföldön tanítottam, rémes környék volt 
a Tripolisz, a Csikágó meg a VII. kerület. De ne-
kem tetszett, mert emlékeztetett a csabai gye-
rekkoromra, mert a Jaminában proli környezet-
ben éltem, tehát nekem nem volt problémám 
a környezettel. A gyerekek iszonyatosan szegé-
nyek és rosszak voltak. Azért nem büntettem 
senkit, mert nem volt felszerelése. Volt, amikor 
én adtam a gyereknek felszerelést, a gyerek 
meg másnap eladta. Érdekes gyerekek voltak, 
de szerettem őket. 12 évig tanítottam.

12 év hosszú idő. Volt olyan diákja, 
akivel meg tudta szerettetni az alkotást, 
akiben benne volt a képzőművészet irán-
ti szenvedély?

Ó, persze. Talán egy hónapja írt az egyik fiú, 
hogy milyen nagy hatással voltam rá, az én 
hatásomra művészkedett. Voltak kiállításaim. A 
főiskola után elkezdtem szabadiskolákba járni. 
Összeverbuváltunk egy csoportot, csináltunk 
kiállítást, sűrűn kiállítottam abban az időben is. 

Szeretett kísérletezni, többféle forma-
világot kipróbált. Kereste önmagát a mű-
vészetben?

’69-ben kimentem Párizsba. Éjjel-nappal 
a galériákat bújtam. Megismertem a kortárs 
művészetet. Amikor hazajöttem, a Fészek 
könyvtárában olyan amerikai folyóiratok voltak, 
amelyekből tájékozódtunk, mindent tudtunk 
a kortárs művészetről. Ez nekem meghatározó 
volt. 

Miket csinált Párizsban?
Ott figyeltem fel a virágokra. Felszabdaltam 

képeslapokat, montázsokat csináltam. Egy fes-

Ne múljék el nap vonal nélkül

PORTRÉ
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PORTRÉ

tő tanácsolta: fesd meg. De úgy, hogy sokat 
megfestesz, és utána gondolkozz. Vettem annyi 
vásznat, amennyit csak tudtam. Akkor már mód-
szeresen festettem. A pop-art az eredeti. Onnan 
tudom, milyen stílusban festettem, hogy meg-
mondják a művészettörténészek. 

Volt olyan korszak, stílus, alkotó, aki 
vagy ami különösen nagy hatást gyako-
rolt Önre?

Persze, rám a legnagyobb hatással az élők 
közül Barcsay volt. Többször találkoztunk, mi-
kor Vácon volt kiállításom, eljött megnézni. Azt 
mondta nekem: szépek ezek a képek, mert szé-
pen vannak megfestve. Mikor neki volt kiállítá-
sa, leültünk beszélgetni, elmagyarázta, hogyan 
keveri a fekete színeket. Olyan aranyos ember 
volt. Mindig szakmai dolgokról beszélgettünk. 
Mikor a Fiatal Művészek Klubjában volt kiállítá-
som, Szántó Piroska elhozta, tőlem kérdezte a 
maestro, hogy csinálom, hogy két felület között 
nincsenek pigmentek. Elmondtam, hogyan csi-
nálom meg: Illeszkedik a két felület.

Mit lehet tudni a magánéletéről?
1975-ben volt egy kiállításunk a Vajda Lajos 

Stúdióban. Szentendréhez különösen kötőd-
tem, minden héten elmentünk, és a Bükkös 
partján rajzoltunk. Nagyon hatott ránk, közel 
volt Pesthez. Volt egy kiállításunk, amit Wahorn 
András nyitott meg. Előtte sétáltunk a Duna-par-
ton, amikor megláttam egy lányt. Meglátni, 
megszeretni egy pillanat műve volt. Elvittem 
egy kiállításra, majd elvittem egy kocsmába, így 
kezdődött. Nős voltam.

Hogy élte meg az 1990 előtti rend-
szert?

Arra vagyok büszke, majdnem minden ké-
pemet zsűrizték. Nem a rendszerrel volt a baj, a 
kollégákkal. De megszoktam.

Lázadónak számított abban az idő-
ben?

Balatonbogláron 4-5 évig voltunk, egész 
nyáron ráértem, tanítottam is, az ország összes 
művésze odajött, sőt jöttek oda külföldről is. Ak-
kor lázadóknak számítottunk.

Mikor kezdődött a híres virágkorszak?
A 70-es években Szemadám György híres 

festő volt, az állatkertben dolgozott oroszlánsze-
lídítőként. Ő mondta, hogy van egy holttér, ott 
csináljunk kiállítást. A 30-as években már volt 
egy kiállítás. Az egyik oldalon voltak az oroszlá-
nok. Az volt a kiállítás megrendezésének feltéte-
le, hogy állat vagy növény legyen a téma. Csinál-
tam állatképeket, csokinyuszit, de a virágoknál 
maradtunk. Az szintén egy tiltott kiállítás volt, de 
még Aczél elvtárs is meglátogatott bennünket. 
Szemadám a majomházban találkozott vele. 

Miért maradt a virágoknál?
Ez a legerotikusabb növény. A Naprózsa 

című képemnek van egy belső része. Pesten fes-
tettem, mikor ott laktam. Egyszer jött a postás, 

és azt mondta erre a képemre, hogy ez egy akt. 
Belelátta. Egy kép kettős értelmű is lehet, an-
nak, aki belelátja. Volt, amikor az ember szándé-
kosan csinált ilyeneket, de én nem próbáltam 
megállni egynél, más is érdekelt.

Anyagilag megérte a művészettel fog-
lalkozni?

Volt egy 10 éves korszakom, mikor meg-
kaptam a műtermet. A kollégák hogy röhögtek, 
hogy nem tudom fenntartani. Elkezdtem szak-
mányban tájképeket festeni. Sokat kerestem, 
de utáltam. Akkor utáltam meg a pénzért való 
festést. Ez engem nem motivált, nem érdekelt.

A tájkép mint kifejezési forma sem állt 
közel Önhöz?

De, azt szeretem a mai napig. A Zichy Galériá-
ban dolgoztam sokáig. Egy hónap alatt megvet-
tek 10 képet, abban az időben kerestem 120 ezer 
forintot, amikor a polgármester keresett 28 ezer 
forintot. Rengeteget dolgoztam, nagy vászonra. 
A Tátrát festettem, abból vettem az első kocsimat.

Ezek a képek hogyan készültek, 
odautazott?

Fotók alapján. Volt egy nagyon fontos könyv, 
a Barlangrajztól a monitorig című. A fotó sze-
repét boncolgatja a művészetben. A régi nagy 
művészek szégyellték, dugdosták, pedig ez a 
reneszánsz volt. Lehet fotót használni, de nem 
egy az egyben másolni. A legfontosabb a fény-
képezés, a vázlatozás meg az inspiráció volt. A 
legjobb fényképezőgépeket vettem meg, és 
sokat mászkáltunk Fekete Pistivel, télen-nyáron 
jártuk az erdőt, fotóztunk. 

Vannak színek, amiket szeret alkal-
mazni?

Amikor a pop-art képeket készítettem, né-
metalföldi képeket is festettem, 6 színt hasz-
náltam, a spektrum színeit. Azokból csináltam a 
képeket, leredukáltam. A technikára, a jó minő-
ségű anyagra helyeztem a hangsúlyt. Onnantól 
már magánügy, hogy ki mit fest.

Egy alföldi táj is lehet inspiratív?
Kezdetben Mártélyra jártam, az Alföldet raj-

zoltam. Pesten már a hegyvidéket örökítettem 
meg, ami mindenben más, ahogy a Balaton is. 
Módszeresen tanulmányoztam Barcsay Tér és 
forma című könyvét.

Ön termékeny alkotó?
Ne múljék el nap vonal nélkül. (Latin mon-

dás: „nulla dies sine linea” – a szerk.) Az alkotás 
nekem kábítószer. Nem tudok nyaralni, pihenni 
munka nélkül. Bejárok a műterembe, mint egy 
munkahelyre. Még hétvégén is, a legnagyobb 
melegben is.

Ön szellemileg friss és aktív. Úgy lá-
tom, tudatosan figyel az egészségére.

Befelé figyelő ember vagyok. Korán kelek, 
tornázom, reggelizem. Fontos a táplálkozás, a 
tudatos tenni akarás, ez nálam a festészet, vala-
mint szeretek olvasni is. 

Megérintette a halál szele?
Nem tudom tragikusan felfogni az élet vé-

gét. 60 éves koromig nem voltam beteg. Ami-
kor rákos voltam, azt mondtam: “Veled az Úrnak 
még dolga van, nem fogsz meghalni”. Kapunk, 
amennyit kapunk, de próbáljunk maximálisan 
élni. Az öregséget szeretem. Iszonyatos tapasz-
talat, egész másként gondolkodik az ember, 
testileg elfárad, de szellemileg friss. Egyszer 
megszakad, hál’istennek. 

Orvos András 1939-ben született Bé-
késcsabán. 1963-ban szerzett diplomát az 
Iparművészeti Főiskolán. 1963-1977 kö-
zött Budapesten általános iskolai rajztanár. 
1978-1986-ig a Budapesti Moholy Stúdió 
vezetője. Tagja a Magyar Alkotóművészek 
Egyesületének, a Képző- és Iparművészek 
Szövetségének és a Magyar Festők Társasá-
gának is. Kedvenc írói: Csáth Géza és Szabó 
Dezső.



Ezúttal a gyerekek fi gyelmét szeret-
nénk felkelteni egy olyan könyvvel, ami 
számomra minden szempontból tökéle-
tes mesekönyv: aranyos szereplők, tanító 
és a megismerést segítő történet, és cso-
dálatos illusztrációk, amik mind színvilá-
gukban, mind jópofaságukban megfelel-
nek a többnyire 2-5 éves korosztálynak. 
A kiadvány ugyanis főként őket célozza 
meg, de nagyobbak is szeretettel nyúl-
hatnak hozzá. Én felnőttként is szívesen 
nyitom ki és akár olvasnám gyerekek-
nek, mivel nekem is élmény, és ez sem 
mindegy. A részletgazdag rajzok még be-
szélgetésre is késztetnek, ami a beszéd-
fejlesztésben is segít. Ráadásul addig is 
együtt vagyunk a gyermekünkkel.

A kíváncsi kisegerek – akárcsak az em-
bergyerekek - érdeklődve kérdezik Egéra-

put, vajon hol nőnek a sütik. Ők ugyanis 
meg vannak győződve róla, hogy azok is 
fán nőnek, vagy a réten, mint egy virág. 
Apjuk azonban érdekes utazásra hívja 
őket, ahol megtanulhatják, az elvetett 
búza hogyan, milyen anyagok hozzáadá-
sával és mennyi munkával változik fi nom 
süteménnyé.

A könyv „testvérei”, a „Ki ad nekünk 
kesztyűt” és a „Honnan pottyan le a sajt” 
szintén értékes és érdekes olvasmányok.

Mikesné Kovács Andrea 
gyermekkönyvtáros

A HÓNAP KÖNYVE - a Katona Lajos Városi Könyvtár ajánlója
Sviatlana Tatarnikava: Hol nőnek a sütik?

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37.
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu
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KULTÚRA

A hónap fotója
Pomaházi Roland



GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrinyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot!

Hétköznap 16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig 
háziorvosi ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, 

valamint ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi 
ügyeletet, ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.
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 Vácott született váci lakosok
Nyíri Norbert és Kristóf Szandra Bettina gyermeke, Mira Dorka
Póta Tamás és Reményi Lilla gyermeke, Alexander
Szabó Zsolt és Dobai Edit Julianna gyermeke, Olivér Erik
Barcza Dávid és Mészáros Katalin gyermeke, Benjámin
Lápossy Krisztián Sever és Molnár Emese Anna gyermeke, Krisztián
Frisala Dávid László és Tóth Kitti gyermeke, Dániel
Collaku Donald és Andruskó Brigitta gyermeke, Dominik
Egyed Krisztián és Kármán Bernadett gyermeke, Luca
Belányi Zsolt és Hunyadi Melinda Ildikó gyermeke, Ezra
Ament Balázs és Tóth Fanni gyermeke, Borka
Balla László és Imecs Alexandra gyermeke, Alíz
Rózsa Balázs és Molnár Alexandra Kitti gyermeke, Luca
Csengeri Tamás és Németh Barbara gyermeke, Lea

Házasságot kötött váciak
Petró Erik és Ondrik Szonja
Váradi Márton és Simon Karolina
Gönczöl Richárd és Besenyei Regina
Dunai Bence és Édl Sára
Szántó Gergely és Gyenes Rita
Bódi Péter és Kuris Nikolett
Fazekas Dávid és Gecse Evelin
Dékány Péter és Ispán Viktória
Katulin Dávid és Vandlik Tünde Andrea
Cherebet Günter Péter és Horváth Nikoletta Zsuzsanna
Sonnevend Ákos László és Kovács Emese Anikó
Kolaj Kristian és Zsákai Szabina
Hoffmann Zoltán és Hock Lívia
Kiss Márton Péter és Végh Renáta Edit
Rácz Béla és Bódi Georgina

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 29 váci lakos személy hunyt el városunkban.

Eladó ingatlan

Vác Város Önkormányzat nevében és képviseletében
Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala

értékesítésre hirdeti 

A Vác Város Önkormányzat kizárólagos tulajdonát képező, Vác 
belterület 2709/3-4-5 hrsz-ú, természetben 2600 Vác, Sziréna köz 7. 
szám alatti, tulajdoni lap szerint 413 m2 alapterületű, kivett óvoda, 

garázs, udvar megnevezésű ingatlant. A pályázat feltételei, teljes 
szövege letölthető www.gh-vac.hu (pályázatok) valamint www.vac.
hu (pályázatok) honlapokról. Érdeklődni, jelentkezni, az ingatlan 

megtekintéséről egyeztetni emailben vagy telefonon lehet
a Gazdasági Hivatalnál. E-mail. hivatalvezeto@ghvac.hu

Telefon: 27/314-814.
Pályázat leadásának határideje:

2024. október 11. péntek 11.00 óra
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VEGYJELE

AFELŐL
VAGY

IRÁNYÁBAN

KEZÉBEN
FOG

GOBELIN
CSELEKEDET
KÖVETKEZ-
MÉNYÉNEK
TÖRVÉNYE

ANYAGI
VESZTESÉG

HÁROM-
DIMENZIÓS

SZÓNOKI
EMELVÉNY
LABORA-
TÓRIUMI

MÉRŐHENGER
KETTŐZVE:

MESEBESZÉD
I. PTOLEMAI-
OSZ FÁRAÓ
FELESÉGE

SAJÁT
KEZŰLEG R.

HÁROM,
MÁSKÉPP

DAGÁLY

MULATÓ-
HELY

ÁTMÉRŐ
JELE

VÉR-
CSATORNA

DURCÁS-
KODIK

MAGYARÁZÓ
KÖTŐSZÓ

BECÉZETT
ANNA

HIBÁZIK

DÍSZTŰ

EGYMÁS
UTÁN

SZINTÉN
NE

MEGFEJTÉS

FIZIMISKA,
NÉPIESEN

MAGYAR
NYELVÉSZ
(DEZSŐ,

1886-1973)

AFRIKAI
ÁLLAT

SÉRÜLÉS

PARKOLÓ
JELE

SZLOVÉNIA
AUTÓJELE

ÍZÜLETI
BÁNTALOM

LOGARIT-
MUS RÖV.

A HÁROM
KÖVÉR
ÍRÓJA
(JURIJ)
NEM AZ

EBBE AZ
IRÁNYBA

FLORIDAI
MEGYE

ESTE
FELE!

RÓMAI
ÖTVENES

NÉMET
FÉRFINÉV

ÁBÉCÉNK
ELSŐ BETŰJE

ÉPPEN
HOGY AROMÁS

Az előző lapszámunk nyertese: Illés Eszter.
Szeptemberi feladványunk megfejtése: Irány az iskola.
Októberi feladványunk: Őt tartják az első aradi vértanúnak.

A megfejtést október 20-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu 
e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. A 
helyes megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két da-
rab színházjegyét sorsoljuk ki.

Keresztrejtvény

Kirakodó-
és állatvásár
az alsóvárosi

vásártéren
október 20.         6-13-ig
november 17.    6-13-ig
december 15.     6-13-ig






